
THE PASSIVE VOICE – TRPNÝ ROD 
 
Trpný rod používame vtedy, keď činnosť je dôležitejšia ako ten, kto ju vykonáva (vykonávateľ je podmet vo 
vete). 
 
Činný rod (active voice): 
Stromy absorbujú oxid uhličitý 
Trees absorb carbon dioxide. 
Trees – podmet (kto? čo?) 
Asorb – sloveso 
Carbon dioxide – predmet (koho? čo?) 
 
Trpný rod (passive voice): vymení sa podmet s predmetom 
Carbon dioxide is absorbed by trees. 
Carbon dioxide – podmet (kto? čo?) 
Is absorbed – sloveso v trpnom rode 
by – použijeme, keď chceme uviesť, kým alebo čím je niečo robené, vykonávané 
Trees – predmet (kým? čím?) 
 
 
TVORENIE TRPNÉHO RODU 
 
Kladná veta:    sloveso TO BE v príslušnom čase  +  minulé príčastie � 
                         (III. stĺpec nepravidelných slovies alebo koncovka -ed pri pravidelných) 
    Butter is kept in the fridge.  
 
Záporná veta:   TO BE v danom čase  + NOT + minulé príčastie 
    The thieves are not caught by the police.    
  
Otázka:              TO BE + podmet + minulé príčastie 
    Are the windows cleaned? 
 

Prítomný jednoduchý čas:  AM / ARE / IS  +  minulé príčastie (III. stĺpec alebo -ed) 
 

PASSIVE VOICE ACTIVE VOICE 
I am considered good at sport. People consider me good at sport. 
Som považovaný za dobrého v športe. Ľudia ma považujú za dobrého v športe.  
Is he woken up at 6.00 a.m. every morning? Does he wake up at 6.00 a.m. every morning? 
Je vstávaný o šiestej každé ráno? Vstáva každé ráno o šiestej? 
The English isn´t  taught at school. Teachers don´t teach English at school. 
Anglický jazyk nie je vyučovaný na škole. Učitelia na škole nevyučujú anglický jazyk. 
 
 
Poslala som vám nepravidelné slovesá - vy sa sústreďte na tretí stĺpec. Ak tam niektoré sloveso nenájdete, 
to znamená, že je pravidelné. Napr. jump, dance, walk, clean....  pri tých treba len na koniec pridať -ED  
(jumped, danced, walked, played.....a máte príčastie). 
 


